
SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA URGENT DEL PLENARI DE L’AJUNTAMENT CELEBRADA EL 11-02-
2016.- 
 
 

A Lloseta (Balears), a onze de febrer del dos mil setze, essent les catorze hores, es 
reuneixen a la Sala de sessions de l’Ajuntament els següents regidors: 
GRUP El PI.- 
Tolo Moya Ferragut 
Francisca Campins Fernández. 
Margalida Villalonga Reinoso 
 
Grup PSOE.- 
José Maria Muñoz Pérez 
Antonia Massanet Fernández. 
Francesc Miquel Abolafio Moyá. 
Antoni Martí Femenías Ramón.- No assisteix.- 
 
GRUP PARTIT POPULAR.-  
Francisca Ramis Pons. 
Joan Abrines Ramis. 
 
MÉS PER LLOSETA.- 
Joan Servera Coll. 
Angelina Pérez Sánchez. 
 
GRUP SI.-  
Josefa González Jiménez. 
José Miguel Montiel Ruiz. 
 
presidits pel Sr. Batlle, Tolo Moya Ferragut, i assistits pel Secretari de la Corporació Josep Alonso 
Aguiló, i la Interventora Accdal. Margalida Jaume Boyeras, a l'objecte de celebrar, en primera 
convocatòria, sessió extraordinària del Ple de la Corporació d'acord amb el següent ordre del dia: 
 
1.- APROVACIÓ DE LA URGÈNCIA DE LA SESSIÓ.- 
2.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR.- 
3.- MOCIÓ SOBRE LA TARIFA DE TRACTAMENT DE LLOTS.- 
 

*** 
 
1.- APROVACIÓ DE LA URGÈNCIA DE LA SESSIÓ.- 
 Per unanimitat, s’aprova la urgència de la sessió.- 
 
2.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR.- 
 Per unanimitat, i sense observacions s’aprova l’acta de la sessió anterior, data 25-01-
2016.- 
 
3.- MOCIÓ SOBRE LA TARIFA DE TRACTAMENT DE LLOTS 

“EL GRUP MUNICIPAL POPULAR DE L'AJUNTAMENT DE LLOSETA, d'acord amb el que preveu 
el Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, desitja elevar al 
Ple de l'Ajuntament la següent moció, 



 

MOCIÓ SOBRE LA TARIFA DE TRACTAMENT DE LLOTS EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 El Consell de Mallorca, en Ple celebrat el 14 de gener de 2016, va aprovar una pujada 
de la tarifa de tractaments de llots de depuradora. 

 La llei 13/2012, de 20 de novembre, de mesures urgents per a l'activació econòmica en 
matèria d'indústria i energia, noves tecnologies, residus, aigües, altres activitats i mesures 
tributàries, en el seu article 18 fa referència als llots d'estacions depuradores i estableix que en 
el procediment d'aprovació d'aquesta tarifa específica s'ha de garantir, en tot cas, la 
participació dels productors dels llots, que són les entitats gestores de les estacions 
depuradores d'aigües residuals, i s'ha de calcular segons els costs reals del tractament dels 
llots, sense incloure altres conceptes. 

 Aquesta pujada de les taxes pot suposar en darrer terme una pujada del cànon de 
sanejament de les aigües, cosa que en principi provocarà un augment en els rebuts. 

 La nova tarifa de fangs per al 2016 ha estat aprovada inicialment, sense compliment 
del que estableix l'art. 18 de l'esmentada llei 13/2012, sense comunicar prèviament i donar 
audiència a l'Ajuntament en el procés d'elaboració de la mateixa, només donant el mateix 
termini per presentar al·legacions que tenen els ciutadans i empreses en general. 

 Entenem que és obvi que si la Llei 13/2012 preveia en un article, en concret art 18.2, 
garantir que els productors de fangs participessin en el procés d'aprovació de la tarifa, no es 
referia al termini ordinari d'al·legacions, sinó a la possibilitat de revisar els expedients de la 
tarifa i revisar els costos efectius de la mateixa, per a poder fer aportacions si fos el cas, abans 
de la seva aprovació definitiva. 

 Així mateix, destacar que des del Consell de Mallorca han tramitat aquesta pujada 
impositiva al·ludint a la necessitat de recalcular de la taxa, però, ni l'empresa que realitza el 
tractament ni els productors havien demandat en cap moment el seu augment o recàlcul. 

Per tot això, el grup municipal popular proposa al Ple l'Adopció del següent 

 
 
 

ACORD 
PRIMER.- L'Ajuntament de Lloseta insta al Consell de Mallorca a que paralitzi l'aprovació inicial 
de la tarifa de fangs i que torni a iniciar el procediment ajustant-se al que determina la Llei 
13/2012. 
 
SEGON.- L'Ajuntament de Lloseta insta al Consell de Mallorca a la congelació de la tarifa de 
fangs. 
 
TERCER.- En cas de que es dugui a terme aquesta pujada definitivament, l’ Ajuntament de 
Lloseta Insta al Govern de les Illes Balears que sigui la Direcció General de Recursos hídrics la 
que assumeixi els costs.- Lloseta, a 22 gener 2016.- La Portaveu del grup Municipal Popular 
Fdo. Francesca Ramis Pons.-“ 
 



Una vegada exposat els motius de la moció, la portaveu del Partit Popular diu que al 2015 la 
tarifa especifica era de 78,82 euros i aquest any disminueix a 81,81, no es real hi ha un 
increment i assegura que no es real perquè hi ha un increment del 2,99 €.  
El rebut de l’aigua compren dues tarifes, la del consum d’aigua i la de depuració (cànon de 
sanejament), que es la que es veurà incrementada, afectant a tots els llosetins i llosetines.  
 
Aquesta pujada de la tarifa de tractament de llots s’ha fet sens complir l’art. 18 de la Llei 
13/2012, per tan hi haurà un increment en el rebut. 
 
El Sr. Batlle, no tenia clar el tema, però amb conversacions amb un tècnic especialista en 
residus li va explicar , que l’augment era d’un 3 %. TIRME ha aplicat una reducció d’un milió 
d’euros, però desconeix el motiu real d’aquesta; per tant no quedava molt clar, si la intenció 
en realitat era la de pujar la tarifa o bé de no pujar-les. 
 
La regidora Angelina Pérez, del grup municipal MÉS per Lloseta, manifesta que el procediment 
es idèntic al de l’any passat, i es correcte, no s’han inclosos altres conceptes, i s’ha seguit el 
mateix procediment de l’any passat, continua dient que els costos son els reals i que si la tarifa 
ha augmentat , es perquè al final, ha estat la que tocava. S’ha tingut un diàleg entre TIRME i la 
Direcció Insular de Residus, i s’ha exposat a informació pública els 20 dies corresponent i 
també s’ha donat audiència als productors de llots per al·legacions. En conclusió consideren 
que el procediment és el correcte. 
 
La Sra. Ramis, del PP, diu que tot això s’ha realitzat una vegada aprovada, però era abans que 
es tindria que haver fet les consultes pertinents; l’any passat no es va incrementar i TIRME no 
havia demanat actualització de tarifes per a 2016.   
 
La portaveu del grup municipal SI, també considera que el procediment que s’ha seguit per 
l’aprovació de les tarifes es el correcte. 
 
Una vegada concloses les intervencions dels diferents grups polítics, es sotmet a votació la 
moció:  
 

• Vots a favor de la moció: els 3 regidors del grup El PI i els 2 regidors del PP. 

• Vots en contra. els 4 regidors del PSOE, el 2 regidors de MÉS per Lloseta i els 2 regidors 
del grup SI. 

 
En conseqüència queda desestimada la moció.  

 
I no tenint més assumptes per tractar el Sr. President dóna per finalitzada la sessió a 

les catorze hores, trenta minuts, de tot el qual, jo, el Secretari, certifico. 
El Batlle,                                                    El Secretari, 
 

 


